

Cambridge International Examinations Cambridge International Advanced Subsidiary Level

CANDIDATE NAME			
CENTRE NUMBER		CANDIDATE NUMBER	
	CUACE		8681/33

CHINESE LANGUAGE

Paper 3 Essay

8681/33 October/November 2016 1 hour 30 minutes

Candidates answer on the Question Paper.

No Additional Materials are required.

READ THESE INSTRUCTIONS FIRST

Write your Centre number, candidate number and name in the spaces at the top of this page. Write in dark blue or black pen. Do not use staples, paper clips, glue or correction fluid. DO **NOT** WRITE IN ANY BARCODES.

Answer **one** question in **Chinese** in the space provided. Dictionaries are **not** permitted. You should write between 250 and 400 characters.

Your essay will be marked out of 40 with 16 marks for Content and 24 marks for Quality of Language.

请先阅读以下提示

请在本页上方的空格内填写考试中心编号、考生号和考生姓名。 用深蓝色或黑色笔填写和答题。 不要使用订书针、回形针、胶水或涂改液。 **不**要在条码上写字。

从题目中任选一题,并用**中文**在所提供的答题纸上进行回答。 考试中**不**得使用字典。 汉字字数限制在 250 和 400 之间。

本卷总分为 40 分,其中文章内容占 16 分,语言质量占 24 分。

This document consists of 4 printed pages.

下列题目,选择其中一个。250至400个字。

1 年轻人

为什么当今的年轻人被称作"低头族"?

2 媒体

请谈谈网上交友有什么优点和缺点。

3 教育

"在学业上,压力就是动力。"你同意吗?请讨论。

4 科技

"智能手机的出现使人们的记忆力减退。"你怎么看?

5 环境

"在保护环境方面,能做的我们都做了,没有其他办法了。"你怎么看?

请把所选作文题号写在这里: ______



3



Permission to reproduce items where third-party owned material protected by copyright is included has been sought and cleared where possible. Every reasonable effort has been made by the publisher (UCLES) to trace copyright holders, but if any items requiring clearance have unwittingly been included, the publisher will be pleased to make amends at the earliest possible opportunity.

To avoid the issue of disclosure of answer-related information to candidates, all copyright acknowledgements are reproduced online in the Cambridge International Examinations Copyright Acknowledgements Booklet. This is produced for each series of examinations and is freely available to download at www.cie.org.uk after the live examination series.

Cambridge International Examinations is part of the Cambridge Assessment Group. Cambridge Assessment is the brand name of University of Cambridge Local Examinations Syndicate (UCLES), which is itself a department of the University of Cambridge.